
Handicaprådet
Onsdag den 4. september 2019 - kl. 17:00
Mødecenter A, Lokale 3 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Tina Bejer Jørgensen - Deltog
Maria Lundahl Assov (A) - Deltog
Ella Frederiksen (Osteoporoseforeningen) - Deltog
Annette Loop (Forældreforeningen) - Deltog
Randi Nugent (Skleroseforeningen) - Deltog
Ali Abbasi (Ø) - Deltog
Vivi Lauritsen (Handicap og Psykiatrichef) - Deltog

Afbud/Fraværende

Lolan Marianne Ottesen (A) - Afbud
Kurt Fritze (Høreforeningen) - Afbud
Mahmoud Firouzi (Dansk Handicap Forbund) - Afbud
Kåre Harder Olesen (V) - Afbud
Özcan Kizilkaya (A) - Afbud

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden

Beslutningen træffes af

Handicaprådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at



Dagsordenen drøftes og efterfølgende godkendes.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Der skal tilføjes et ekstra punkt: ”Evaluering af dagens møde”.

Trine Baarstrøm fra Center for By, Erhverv og Miljø gør opmærksom på, at der mangler et
punkt. Anvendelse af tilgængelighedsmidlerne er af Social- og Sundhedsudvalget sendt i høring
i Seniorrådet og Handicaprådet, men pga. af en procedurefejl i administrationen er punktet ikke
kommet på dagsordenen.

Handicaprådet sender anvendelse af tilgængelighedsmidlerne i mailhøring blandt rådets
medlemmer, så høringssvar kan være klar inden næste møde i Social- og Sundhedsudvalget
den 1. oktober 2019.

Punkt 2 Temadrøftelse vedr. Hjemmeplejen

Sagsfremstilling

Sagen er til efterretning

I følge Handicaprådets årshjul er temadrøftelsen på mødet den 4. september 2019 vedr.
Hjemmeplejen.

På Handicaprådets møde deltager de to ledere af Hjemmeplejen Tine Gitte Nielsen og Karin
Kohn samt Pleje- og Omsorgschef Susanne B. Jørgensen kl. 17.00 - 17.45.

Handicaprådet har besluttet, at følgende spørgsmål skal indgå i temadrøftelsen:

Hvorfor får borgerne ikke telefonisk besked, når der sker ændringer eller aflysninger af
aftaler?
Der er mange borgere, der klager over, at de får besøg af alt for mange forskellige
medarbejdere. Kan det ikke lade sig gøre at tilknytte få og faste medarbejdere til den
enkelte borger?
Handicaprådet har indtryk af, at Hjemmeplejen i perioder bruger mange vikarer. Er det fra
vikarbureau eller er det vikarer tilknyttet Hjemmeplejen, og er det uddannede eller er det
fx studerende, der har sommerferie job?
Er hver enkelt borger beskrevet i forhold til diagnoser/sygdom, eller er det kun i forhold til
ydelser? Det er mere i forhold til, om den enkelte hjemmehjælper ved, hvad den borger,
de besøger, har af fysiske og psykiske vanskeligheder, inden de møder borgeren første



gang?

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Handicaprådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Temadrøftelsen med Hjemmeplejen tages til efterretning1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 3 Meddelelser

Beskrivelse

Handicap og Psykiatrichef Vivi Lauritsen gav en kort status på bo-og dagtilbud Bybjergvej, via
tre nedslagspunkter;

Udbud: Projektet har været i udbud og der er fundet en entreprenør. Økonomiudvalget og
Kommunalbestyrelsen behandler i september indstillingen om projektets endelige
økonomiske ramme (Skema B) og herefter begynder ombygningen primo oktober.
Byggefelt: Med lokalplanen for området blev der reserveret et byggefelt, og der er nu
planer om at opføre et seniorbofællesskab på matriklen. Det er borgere og pårørende til
bo- og dagtilbuddet orienteret om.
Valg af lejlighed: Projektet afholder hen over de kommende uger/måneder flere
workshops, hvor pårørende og borgere i en åben proces, skal fordele de enkelte
lejligheder ud fra den enkeltes prioriterede ønsker.



Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 4 Tilgængelighed

Beskrivelse
Evaluering af tilgængelighedsvandringen i Egebjerg den 7. august 2019.1.
 
Vedr. tilgængelighedsforanstaltningerne ved valgstedet på Rugvængets Skole ønskes en2.
status på, hvilken udbedringer, der er gjort i forhold til fejl og mangler.
 
Hvilke muligheder har førtidspensionisterne for at benytte træningsfaciliteterne på3.
plejecentrene?

Afsnitsleder i Center for By, Erhverv og Miljø, Trine Baarstrøm deltager under dette punkt kl.
17.45 - 18.15. Centerchef i Ejendomme, Mads Bo Bojesen er ligeledes inviteret til at deltage
under dette punkt, men havde endnu ikke givet tilsagn, da dagsordenen blev udsendt.

1 bilag

Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

1.

Afsnitsleder Trine Baarstrøm fra Center for By, Erhverv og Miljø præsenterede de
nedslagspunkter fra byvandringen i Egebjerg, hvor der var enighed om forbedrende tiltag. Bl.a.
var der ødelagte fliser foran Plejecenter Egely, som er blevet repareret.

Handicaprådet gør opmærksom på, at det ift. tilgængelighedsvandringerne er en udfordring, at
der ikke i gruppen er en blind repræsentant, så der bliver taget højde for deres udfordringer.
Det vil Handicaprådet følge op på, og forsøge at finde en repræsentant.

2.

De registrerede mangler er identificeret og der er en plan for udbedring som sættes i gang.
Tidshorisonten er ukendt. Rådet efterspørger tidshorisonten fra Centerchef for Ejendomme
Mads Bo Bojesen, og medlemmer af Handicaprådet besigtiger gerne udbedringerne, når de er
gennemført.



3.

For nuværende er målgruppen de borgere, der er visiteret til træning.

Handicaprådet opfordrer Social- og Sundhedsudvalget til at drøfte mulighederne for, at borgere
med førtidspension også kan benytte selvtræning.

Punkt 5 Tilgængelighedsvandring i Gågaden

Sagsfremstilling

Sagen er til efterretning

Onsdag den 10. september 2019, kl. 16.30 - 18.00, er det planlagt, at Handicaprådet skal på en
tilgængelighedsvandring i Gågaden. Formålet med tilgængelighedsvandringen er, at de poltiske
medlemmer af Handicaprådet skal gennemføre ruten enten siddende i en kørestol eller iført
simuleringsbriller. Udover Handicaprådets medlemmer, deltager borgmester Jesper Würtzen
også i tilgængelighedsvandringen.

Ella Frederiksen og Mahmoud Firouzi fra Handicaprådet har udarbejdet en ruteplan for
tilgængelighedsvandringen. Ruten er vedlagt som bilag.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Handicaprådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Den planlagte ruteplan tages til efterretning1.



Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 6 Handicapprisen 2019

Sagsfremstilling

Sagen er til beslutning

Handicapprisen uddeles som udgangspunkt hvert år den 3. december som en markering af FN's
Internationale handicapdag.

Prisen går til en lokal person, virksomhed, organisation eller institution (privat eller kommunal),
som har forbedret vilkårene i Ballerup Kommune for personer med handicap.

I uge 37 2019 kommer der en annonce i Ballerup Bladet om, at man kan komme med forslag til,
hvem der skal modtage Handicapprisen.

Det foreslås, at udvælgelse af kandidat til Handicapprisen 2019 sker i Handicaprådet i
umiddelbar forlængelse af Handicaprådets møde den 2. oktober 2019.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Udgifter i forbindelse med uddeling af Handicapprisen afholdes over Handicaprådets budget.

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Handicaprådet



Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Udvælgelse af kandidat til Handicapprisen 2019 sker i Handicaprådet i umiddelbar1.
forlængelse af Handicaprådets møde den 2. oktober 2019.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 7 Revision af kvalitetsstandarder vedrørende
servicelovens § 85 om pædagogisk hjælp, omsorg og
støtte - herunder bostøtte

Sagsfremstilling

Sagen er til høring

Kvalitetsstandarden vedrørende servicelovens § 85 om pædagogisk hjælp, omsorg og støtte -
herunder bostøtte - har nu været godkendt og implementeret i et år, og både myndighed og
udfører har fået erfaring med arbejdet.

Der er behov for at justere i standarden i forhold til timeintervallet og kriterierne. Standarden
tager stadig og mere insisterende udgangspunkt i mindst indgribende indsats, hvor ikke
visiterede indsatser efter § 82 i serviceloven er nederst på indsatstrappen og netop det, der
leveres i Fronten.

Kriterierne for tildeling skærpes således, at der som udgangspunkt udelukkende kan søges om §
85, når du som borger har gennemgået et forløb i Fronten forud. Undtagelsen derfor vil være,
når der er tale om hjemtagelse fra botilbud til egen bolig med massivt støttebehov. Der er
arbejdet med, at standarderne er suppleret med kriterier for, hvad der skal til for, at borgeren
kan blive vurderet i målgruppen for støtte og hvad der skal til for, at støtten kan ophøre efter
endt indsats.

Som et led i at gøre udmøntningen mere overskuelig, i forhold til planlægning, omregnes
bevillingerne til "timer pr. uge". Der er dog stadig tale om differentierede timer, som ikke
nødvendigvis udmøntes pr. uge.

Administrationstid og transport er ikke med i denne udmåling og det er vigtigt, at borgerne
oplever, at det ikke er vedkommende for deres støtte.



Kategorier Timer pr. uge

Let 0,75

Moderat 2

Moderat+ 4

Massiv 6

Massiv+ 8

Særlig omfattende støtte
(hjemtagelser, hoardere (samlere),
særligt socialt udsatte)

10+

Ovenstående betyder for serviceniveauet, at:

Borgere altid tilbydes et forløb af varierende varighed i Fronten før indstilling til hjælp
efter § 85.
Besøg hos borger kan i flere tilfælde erstattes og suppleres med skærmbesøg (projekt i
Brydehuset).

Støtte efter servicelovens § 85 er ydermere den støtte, der bevilges og justeres i, når en borger
vurderes til at kunne bo i egen bolig frem for botilbud, eller når en borger flytter fra botilbud til
egen bolig. På denne måde anvendes § 85 som en mindre indgribende foranstaltning end
botilbud, og derfor vil Ballerup Kommune kunne opleve en stigning i antallet af borgere med
denne støtte mod en nedgang i antallet af borgere på midlertidige botilbud.

Ovenstående revision og reduktion i serviceniveauet taler både ind i en forenkling af
standarden og svarer på et behov for at være ekstraordinær omkostningsbevidst. Nuværende
og fremtidig kvalitetsstandard samt høringssvar fra Psykiatrirådet er vedlagt som bilag til
sagen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

5 bilag

Beslutningen træffes af

Handicaprådet



Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Der udarbejdes høringssvar til kvalitetsstandarder vedrørende servicelovens § 85 om1.
pædagogisk hjælp, omsorg og støtte - herunder bostøtte.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Handicaprådet har udarbejdet høringssvar, som vedlægges som bilag.

Punkt 8 Sammenlægning af Lindbjergvej og
Larsbjerggård.

Tidligere behandling

Social- og Sundhedsudvalget d. 27. november 2018

Social- og Sundhedsudvalget d. 13. august 2019

Erhvervs- og Beskæftigelsesudvalget d. 14 august 2019

Sagsfremstilling

Sagen er til høring

Pr. 1. januar 2020, eller snarest derefter, flyttes beskyttet beskæftigelses projekt Larsbjerggård
til Lindbjergvej. Det bevirker, at samtlige medarbejdere og projektdeltagere skal arbejde og
operere fra Lindbjergvej og indgå i et fælles samarbejde.

Den politiske begrundelse for beslutningen

De to projekter udfører sammenlignelige opgaver med blandt andet vedligehold af grønne
områder, sportsbaner og lignende. Lindbjergvej kan, i forhold til rammer og tilgængelighed
rumme målgruppen fra Larsbjerggård. Det vurderes, at en fusion vil kunne sikre et fortsat
beskæftigelsestilbud af høj kvalitet til begge målgrupper.

En fusion vil kunne udvide paletten af arbejdsopgaver, og give begge grupper af borgere flere
kolleger – og dermed et større netværk, uden at tilbuddet af den grund bliver alt for stort.



Desuden vil fusionen bidrage til den politiske vision om, at skabe flere skånejobs til
førtidspensionister og ikke alene tilbyde beskyttet beskæftigelse, da der i regi af Lindbjergvej,
er et større beskæftigelsesfokus og virksomhedsnetværk.

Konsekvenser for medarbejderne

Medarbejderne fra Larsbjerggård skifter fysisk arbejdsplads, men bevarer det nuværende
indhold i deres stillinger.

Involvering borgerne

Borgerne vil blive introduceret til omlægningen og, der vil blive arrangeret gensidige besøg og
andre tiltag, der skal gøre overflytningen så tryg som mulig.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser.

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Handicaprådet.

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at

Handicaprådet udarbejder høringssvar til sammenlægningen af Larsbjerggård og1.
Lindbjergvej.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Handicaprådet har udarbejdet et høringssvar som vedlægges som bilag.



Punkt 9 LUKKET - Høring af udbud af stomi

Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

Handicaprådet ønsker ikke at udarbejde høringssvar.

Punkt 10 LUKKET - Høring af udbud af diabetes
hjælpemidler

Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

Handicaprådet ønsker ikke at udarbejde høringssvar.

Punkt 11 Eventuelt

Beslutning

Punkter til næste dagsorden:

Pårørendepolitikken
Tilgængelighedspolitikken.

Punkt 12 Evaluering af dagens møde

Sagsfremstilling

Stort mandefald fra politikerne. Hvornår er mandefaldet så stort at vi aflyser?

Der må stadig gerne være mindre mad - kun to sandwich til  hver.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Handicaprådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at

Evaluering af mødet tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget tíl efterretning.

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/handicapraadet-04-09-2019


